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     Houten? 

‘Basketbal- en handbal-
verenigingen helpen in 
het weekend’

Margriet Krul 

Houten is toch keurig, hoe groot is 
het zwerfafvalprobleem?
‘Houten is inderdaad een schone 
gemeente. Je vindt weinig troep op 
de stoep. De straten worden bijtijds 
geveegd en het gras netjes gemaaid. 
Het valt daarom direct op als ergens 
afval zwerft.’ En Houten heeft een 
naam hoog te houden: ‘Onze inwo-
ners zijn fanatieke afvalscheiders. We 
voldoen daardoor nú al aan 
de landelijke doelstelling om 
in 2015 zestig procent van het 
huishoudelijk afval te scheiden. 
Landelijk ligt dit percentage 
op 49 procent. Mede daardoor 
heeft Houten de op één na laagste 
afvalstoffenheffing in de provincie 
Utrecht, 61 euro lager dan het lande-
lijk gemiddelde. En 87 procent van de 
inwoners is tevreden tot zeer tevreden 
over de afval inzameling.’ 

Welke stappen hebben jullie gezet?
‘In 2005 bleek uit onderzoek dat Hou-
ten redelijk schoon was en inwoners 
zwerfafval niet als een groot probleem 
ervaarden. Maar monitoren deden we 
nog niet systematisch en bewoners 
werden er niet bij betrokken. In 2006 
maakten we een ‘Uitvoeringsplan aan-
pak zwerfafval’. Dankzij dit plan stelden 
we onder andere een zwerfafvalcoör-
dinator aan en gingen we zwerfafval 
monitoren. In 2009 zijn we ons gaan 
richten op de participatie van burgers 
bij de aanpak van zwerfafval. We stimu-
leren en faciliteren zwerfvuilacties in de 
gemeente.’

Waarom samenwerken met sport-
verenigingen?
‘Het is de wens van de gemeente om 
meer samen te doen. Dit past goed 
bij de activiteiten op het gebied van 
zwerfafval. Door middel van participatie 
betrekken we verschillende partijen bij 
de bewustwording van de omgeving, 
en willen we graag dat álle gebruikers 
van een wijk verantwoordelijk zijn voor 

de omgeving; niet alleen de 
gemeente. Daarom vragen 
we iedereen een handje te 
helpen en daar reageert 
een groot aantal partijen 
positief op. Partijen die al 

meewerken aan het participatieproject 
Houten Schoon: college De Heemlan-
den, supermarkten, wijkraadcentrum, 
bewoners, woningbouwvereniging en 
dus ook de gebruikers van de sporthal 
De Slinger. De basketbal- en handbal-
vereniging om precies te zijn.’

Waaróm zijn al die partijen verant-
woordelijk voor zwerfafval?
Dat past in een bredere visie van het 
college van B&W. ‘Zo proberen we het 
automatisme waarmee de burger zich 
met ieder probleem bij de gemeente 
meldt op een positieve manier om te 
zetten naar het tonen van eigen kracht: 
waar kan ik zelf bijdragen aan het oplos-
sen van een probleem? Het thematraject 
Participatie van Gemeente Schoon heeft 
ons daar erg bij geholpen. Onder andere 
met een scherpe analyse van onze situa-
tie en concrete maatregelen om verschil-
lende gebruikers bij de openbare ruimte 

Een sporthal is een visitekaartje voor gastspelers bij 
wedstrijden. In Houten houdt de gemeente de omgeving rond 
sporthal De Slinger met sportverenigingen, school en bewoners 
schoon. Margriet Krul, technisch medewerker bij de gemeente 
Houten: ‘Scholieren helpen doordeweeks, sporters in de 
weekenden’.

‘We vragen 
iedereen een 
handje te 
helpen’

     

‘Basketbal- en handbal-

Hoe doen ze dat in
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Wat doet Houten zelf?

Houten is een schone stad. De 
gemeente werkt hard om dit zo te hou-
den. Een greep uit de activiteiten:
• Machinaal vegen: elke straat eens 

in de acht weken, het centrum en de 
markt wekelijks

• Schoonmaken: het centrum drie keer  
 per week
• Afvalbakken op de juiste plekken
• Voorlichten: een lespakket voor   
 scholen en communicatie met   
 bewoners
• Opruimacties zoals de jaarlijkse   
 opschoondag
• Schone Scholen-contracten met 

college De Heemlanden en het Wel-
lantcollege; het Houtens en de Berg 
en Boschschool volgen nog

• Traject sporthal De Slinger
• Schone Scholen-wedstrijd
• Maatschappelijke stages

De bezemwagen op het schoolplein.

‘Sporters doen het 
graag, ook voor 
hun tegenspelers 
en bezoekers’

te betrekken. Een ander terrein waarbij 
burgers meer eigen verantwoordelijkheid 
kunnen nemen, is de adoptie van een 
stukje openbaar groen. ’

Waar is sprake van vervuiling? 
‘Langs de rand van het plein bij sport-
hal De Slinger en in de struiken ligt 
vaak afval. Je moet namelijk over het 
plein om bij de sporthal te komen. Er 
waren ook klachten van omwonenden 
over rommel. Bovendien, 
rondom het centrum 
bruist het van de activi-
teiten: winkelend publiek 
op de markt, schooljeugd 
die in de pauze even de 
supermarkt induikt. Plus natuurlijk de 
bezoekers van de sportwedstrijden, het 
theater en de bioscoop.’

Wie ruimt wat op?
‘De taken hebben we onderling ver-
deeld. School de Heemlanden houdt 
doordeweeks de omgeving schoon en 
zorgt dat de afvalbakken op vrijdag leeg 
zijn. In het weekend houden de sporters 
het netjes na een wedstrijd of training. 
Dat doen ze graag, de sporthal is im-
mers ook een visitekaartje voor hun te-
genspelers en bezoekers. Op maandag 
controleert de gemeente de omgeving 
en ruimt op waar nodig. De wens van de 
school is om het schoolplein regelmatig 
grondig schoon te vegen. Gelukkig is 
het grootste gedeelte van het school-
plein geschikt voor een bezemwagen.’

En? Helpt het? 
‘Zeker, de omgeving is behoorlijk scho-
ner geworden. Afspraken leggen we 
vast in een convenant, dan is het niet 
zo vrijblijvend. Als iedereen de omge-
ving netjes achterlaat, is het schoon 
voor de ander.’

Waar heeft deze aanpak zijn wortels?
‘Zwerfafval is een concreet en prak-
tisch probleem. Verrassend is hoe dit 

raakt aan uiteenlopende 
beleidsmatige onderwer-
pen. Het gaat om zorg voor 
het milieu, beheer van de 
openbare ruimte, de bele-
ving van gebruikers van de 

openbare ruimte, mentaliteit en gedrag 
om afval op straat te gooien, samenwer-
king tussen gemeente en inwoners en 
om verantwoordelijkheid te nemen voor 
je eigen omgeving. Houten heeft een 
bijzondere stedenbouwkundige opzet 
waarbij veilige en directe fietsverbindin-
gen centraal staan. Het zou zonde zijn 
als dat teniet wordt gedaan doordat er 
veel zwerfafval ligt, waardoor mensen 
de omgeving niet als prettig ervaren.’

Wat staat er nog op stapel?
‘Het komende jaar gaan we nog meer 
partijen bij onze aanpak betrekken. Zo 
willen we aandacht besteden aan het 
gebied De Kruisboog, waar twee mid-
delbare scholen een convenant gaan 
ondertekenen. De voetbalclub willen we 
hier ook bij betrekken.’

Ook interesse in deelname aan het 
Thematraject Participatie van Ge-
meente Schoon? Neem voor meer 
informatie contact op met Johanna 
Minnaard via 088-6022517 of johanna.
minnaard@agentschapnl.nl.


